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Нашите агитатори — на предните линии 
в борбата за хляба на народа!

ібото ђ Жътвата в нашия окръг е 
:а дове, на привършване. Предстои 
-кане /силена работа по вършит
би с: эата и подметката. Заедно 
- 2 : тяхното срочно извър

шване също така срочно и 
не. ю план нашия окръг ще 

лика * трябва да се отчете пред 
худо^ държавата с задължител- 

f *ите доставки на зърнени 
о ца храни, най-малко 60% ДО 
4ИТе края на месеца. Тези задачи 
)ВИ Ћ :а колкото напрегнати и от- 
•1а се 'оворни, толкова и високо 
љстзј патриотични. Те, обаче, ще 
е н.'_ 5ъдат изпълнени в заплани- 
съве- ?ания срок, само ако най- 
ющ зговорните партийни и оте- 
науи' нественофронтовски деяте

ли на село—нашите агита
тори съумеят да органи- 

предвс: зират и мобилизират не 
>ез ляіЕ зеднъж проявените висок 
окръга' патриотизъм и трудолюбие 
ни года «а нашите селяни.
ди, кс? Какво ще трябва да из- 

строит: вършат нашите агитатори, за 
да изпълнят с чест тази 

------ - згромна по своя размер и 
гппрѵ значение задача?

и “ Как те ще надвият мудно
стта, с която се извършва 
подметката на стърнищата 

ТВ0Р- в нашия окръг, как ще увле- 
! кат в патриотично съревно- 
на на и зание своите съселяни по 
іровграі издължаване д о с т а в к ите 
убличнс <ъм държавата?
. изнек Преди всичко нашият пар- 
ленов. гиен и отечественофронтов- 
открито] :ки актив ще трябва да даде 

ставите тичен пример на осъзнат и 
комите: изпълнен към народа и дър- 
И кавата дълг.

ови с Притокът от кервани към 
ѵьржавните складове, на- 
іело на който стоят ТКЗС 

- е Хивдядово, Коларовград- 
в чк; :ко, Гагово, Поповско, Дра- 

етоще: ановец, Търговищенско и 
>аниее\ следвани от стотици 
расаигс (астни стопани като Вълю 
з Вазов. Уьбев от с. Медовина, По
за Ваза довско, Ншим Османов от 
зни мег. Опака, Поповско, Васил 
эеден й' Сристов от с. Каспичан, Ха- 
5КП и - :ан К. Лхмедов от Нови па- 

ветрій аР> Кръстина Стоянова от 
?. ѵоларовград, е буен пла- 

'' ' , іински поток на здрав па- 
зно риотизъм, който трябва да 
ж ДО® е превърне в пълноводна 
Зазов. »ека от прилива на личния 
___—- агитаторски пример, да по- 
то^' 1ете свитата келебливост, 
z ‘• гоизъм, хленчене пред 

ц дом рудностите и вредителство- 
о на врага, да увлече в 

WlllW воята здрава стихия ця
лото селско население.
Тези дни във всички села 

а нашия окръг се провеж

дат махленски съвещания. 
В тях най-добре подготве
ните агитатори ще разяснят 
по-съществени положения 
от наредбата за доставките, 
значението на тяхното на
временно издължаване, не
обходимостта от бързото 
завършване на подметката 
и другите стопански задачи. 
Те ще подложат на обсъж
дане тясната връзка между 
борбата за тяхното изпъл
нение с борбата на нашия 
народ за мирно развитие и 
дружба между народите, 
ръководени от Съветския 
съюз и великия Сталин, 
срещу американските импе- 
риалисти, срещу враговете 
на корейския народ и ця
лото прогресивно човече
ство. Към тези махленски 
съвещания нашите отговор
ни другари трябва най-вни
мателно и грижливо да се 
подготвят. В тях истинските 
агитатори трябва да съоб
щят своя положителен при
мер в изпълнение на достав
ките и подметката, или да 
дадат пред всички обеща
ние за изпълнението им в 
най-близък срок. Опрени на 
своя личен пример нашите 
агитатори ще трябва да об
хванат в лична агитация 
всички недошли на махлен
ските съвещания, да под
държат непрекъснати връз
ки с всички свои съседи и 
близки по тези въпроси, да 
споделят с тях всеки нов, 
ценен и добър пример, да 
разобличават проявите на 
прикритата кулашка злоба.

При изпълнението на на
прегнатите стопански зада
чи сигурно на много места 
ще изпъкнат прояви на бю
рократизъм, бездушие, неу
редици, а някъде и вреди
телство. Нашите агитатори 
ще трябва да се проявят 
кото непримерими борци 
срещу подобни прояви от 
където и да идват те. С то
ва те не само ще укрепят 
нашата власт, а ще издиг
нат и своя собствен автори 
тет сред населението. То 
ще ги търси и ще им пома
га.

Нашите агитгрупи веднага 
трябва да обсъдят и да ли
квидират с неоправданото 
подценяване на нагледната 
агитация. Тя трябва да се 
разгърне в размерите на 
предизборната агитация. 
Смислени и мобилизиращи 
лозунги трябва да привли

чат окото. Особено място в 
украсата трябва да се отде
ли на приемателните пунк
тове. В тях ще трябва да се 
поддържа карта на Корея 
с последни сведения за съ
битията, таблица за достав
ките, съществени положе
ния от указа за награжда
ване за високи добиви, та
бло с важни изрезки от 
вестниците, стършел с не
редностите, лозунги и порт
рети.

Подобни кътове трябва 
незабавно да се изградят и 
при по-големите мелници и 
заседналите вършачки. При 
тях трябва да дежурят до
бре подготвени агитатори, 
снабдени с вестници и други 
агитационни материали за 
провеждане на непринуде
ни беседи.

Постоянната разяснителна 
работа не бива да се откъ
сва от работата на нашата 
администрация и съвети. 
Недопустими са и с право 
възмущават населението та
кива случаи както в с. Па- 
мукчи, Новопазарско, къде
то бедните редовно носят 
кравешко и биволско мля
ко, а заможните се изплъз
ват под носа на председа
теля. Управите на селските 
съвети трябва непрекъснато 
да следят изпълнението ка
кто на подметката, така и 
на доставките и да прилагат 
справедливите но строги 
мерки към тези от замож
ните селяни и особено към 
кулашките елементи, които 
ще се опитат да се откло
нят от задълженията си 
към държавата или да вре- 
дителствуват.

Нашият окръг настъпва в 
решителната борба за оси
гуряване хляба на народа и 
изпълнението на стопан
ския план. Тази борба е 
борба за мир и социализъм. 
Тя ще бъде сериозен болше- 
вишки изпит за нашите 
партийни организации 
и пробен камък за ръстта 
и истинския патриотизъм 
на всички отечественофрон- 
товци, борба, която мобили
зира за висок социалисти
чески патриотизъм и изост
ря бдителността за откри
ване и обезвредяване вра
говете и вредителите на 
стопанския фронт.

Всички сили—за осигуря
ване хляба на народа!

На 16 т. м. се навършват 73 
години от рождението на голе
мия наш съгражданин и из
тъкнат държавник и ръково
дител на международното ра
ботническо движение другаря 
Васил Коларов. Шест месеци 
след неговата загуба ние ще 
чествуваме неговата 73 годиш
нина с дълбока почит и призна
телност, защото другаря Кола
ров не бе една обикновена лич
ност в нашата обществена и 
политическа действителност, а 
една крупна фигура, отдал це
лия си живот и всички творче
ски сили за благото на нашия 
и другите покорени народи.

Другарят Васил Коларов бе 
страстен демократ и голям бо
рец за осъществяване на соци
ализма в нашата страна. В от
говора си на приветствията под
несени му по случай неговата 
70 годишнина той заяви: „През 
моя вече доста дълъг живот и 
доста продължително време на 
обществена борба, аз съм се 
ръководил от две неща: пър
вото, това е било моето дъл
боко убеждение в необходи
мостта и неизбежността на изме
нението на проклетия капита
листически строй и неговото 
заменяване с един друг, спра
ведлив строй. Това е било пър
вото нещо, което е осветлявало 
моя път на обществен деятел и 
борец във всички области, къ
дето аз съм имал случай да 
участвувам. Второто нещо, ко
ето е не по-малко важно, то е, 
че аз винаги съм гледал към 
народните маси, дирил съм 
контакт с тях, искал съм да про
никна в онова, което тях ги 
движи, това с което те живеят, 
това от което те болеят. И аз 
винаги съм вярвал в непреодо
лимата сила на народните маси. 
Цялата моя деятелност е изгра
дена върху вярата, че народът

и само народът организиран, 
просветен и правилно ръково
ден—ще може да осъществи 
именно това ново общество на 
истинска свобода и народно 
благоденствие, което е било 
идеал на моя живот“.

С тази вяра в силите на на
рода да извоюва своята свобода 
и да изгради социализма живя, 
работи и се раздели с нас дру
гаря Васил Коларов—най-близ
кия другар и съратник на не
забравимия наш вожд другаря 
Димитров.

Другаря Коларов бе горещ 
борец против подпалвачите на 
нови империалистически войни 
и за опазването на световния 
мир. При подготовката на пър- 

. вата световна война начело с 
: Централния комитет на Парти
ята той взе живо участие в 

і борбата против въвличането на 
нашия народ в тази война. С 
речи в камарата като народен 
представител и вън от нея той 
решително се обяви против 
завоевателната политика на

і двете воюващи империалисти

чески групировки. /А участието 
му на митинга в Букурещ през 
1915 година и в Цимервалдска- 
та конференция, където наред 
с ЦЛенин подписва известния 
Цимервалдски манифест против 
войната, го издига като борец 
против войната от междунаро
ден мащаб. През втората све
товна война другаря Коларов 
с жар водеше борбата чрез 
слово и печат против въвлича
нето на българския народ във 
войната на страната на Хитле
ристка Германия.

Днес, когато американските 
завоеватели, изоставяйки сту
дената война, пристъпиха към 
открита военна провокация в 
Корея и Формоза с цел да за
владеят тези страни и Далечния 
изток, завета на другаря Кола
ров да се борим против под
палвачите на нови войни и да 
браним световния мир, придо
бива значение на мобилизиращ 
призив. За всеки честен патри
от и борец против войната е 
ясно, че колкото по-високо из
дигаме знамето на мира и спло- 
таваме под него трудещите се 
хора, толкова по-лесно и бър
зо ще отсечем кървавите лапи 
на алчните империалисти и 
техните явни и скрити агенти 
от типа на Тито, трайчокостов- 
ци и пр. Залог и гаранция за 
това, обаче,за нашия народ се 
явява и крепката ни и ненару
шима дружба с народите на 
Великия Съветски съюз, наче
ло с гениалния Сталин, на ко
ято дружба беше ентусиазиран 
привърженик и борец друга
ря Коларов, който не един път 
зяявяваше, че тя се явява като 
крайъгълен камък на нашата 
национална политика и е необ
ходима като въздуха за наше
то съществувание.

На масова вършитба за предсрочно предаване на държавните доставки!
Кооператорите от ТКЗС Дивдядово и Ковачевец, предадоха по-голямата част от държавните доставки

Патриотичния пример на Георги Енчев от Надарево — Търговищенско

Прибирането на 
реколтата в окръга
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■ ДА ЖИВЕЕ ГЕРОИЧНАТА БОРБА НА КОРЕЙСКИЯ НАРОД!іваш? 
)рИзЛ1 Трудещите се, младежите и септемврийчетата от окръга дълбоко се

асезДО25
£7:

възмущават от наглата
С всеки изминат ден възму-

агресия на американските империалисти в Корея.,

човече, дението на трудещите се в 
ами кръга против наглата амери- 

j гря*' анска намеса във вътрешните 
иН вр’°:' 'аботи на Корея все повече 
4у хва£- араства.
смее^'Я На проведените събрания по
зел33'предприятия, учреждения и в 
3каНаРТ
w »съждат завоевателната

ика на

елата трудещите се от окръга
поли-

;зват^ика на американците, които

азкат0| ВЪЗМУЩЕНИЕТО НА
■ вкус МЛАДЕЖТА

Ние членовете на ДСНМ от 
фуги с :. Браничево, Коларовградско 
уват- лзлезли на трудов ден по при- 
оттикН21 Зиране на реколтата, изказваме

:воето възмущение и погнуса 
)т грубата американска въоръ
жена намеса във вътрешните0І...[.фсДО- L

Л дин°’%аботи на Корея. Искаме неза- 
И йстИ бавното прекратяване на без- 

40Вечните бомбардировки, жер- 
У’ Д гви на които стават невинните 
% че^ мирни синове и дъщери на 

сц Корея.
-ме Приветстваме корейските пат-

сТ$ риоти за техния стоманен геро- 
Т Г в из^м и себеотрицание, пожела- 
т байки им сили храброст и сто

ицизъм за поскорошното осво- 
)1 бождаване на тяхната родина 

от американските гангстери.

искат да заробят корейския 
народ.

В гласуваните протестни те
леграми те заклеймяват тяхната 
престъпна дейност и настояват 
пред ООН за незабавното из
тегляне на американските вой
ски от Корея. Трудещите се от 
нашия окръг се солидаризират 
с корейския народ и с голям 
интетерес следят неговите ге
роични подвизи.

Възмущавам се от хитлеристките 
методи на американските 

империалисти
В изказванията си челници 

от производството заклеймяват 
американската намеса и поемат 
обещание за още по-голямо уве
личение на производството.

Веска Г. Златева-ударничк^от 
цигарената фабрика—-Коларов- 
град казва: „/Американците, с

ОМРАЗАТА
на септемврийчетата

Септемврийчетата от кръжо
ците при дом „Септемврийче“ 
— Коларовград, изказват своя
та омраза към империалистите 
от С/АЩ, заклеймявайки тяхна
та грабителска намеса във въ
трешните работи на свободо
любивия , корейски народ. Със 
своята агресия те застрашават 
спокойното развитие на техните 
другарчета от Корея, тръгнали 
по новия и светъл път. Септе
мврийчетата уверени в победа
та на демократичния корейски 
народ, с интерес следят раз
витието на събитията, като се 
радват на големите победи, 
които печели народнодемокра
тичната войска.

грубата си намеса в Корея, ис
кат да осъществят своите пък
лени замисли за трета светов
на война. Но те няма да успеят, 
защото корейския народ до по
следен човек ще се бори и ще 
изгони и тях и техните лисин- 
мански слуги от своята родина. 
/Аз се възмущавам от хитлери
стките методи на американския 
империализъм и заявявам, че в 
отговор на това ще увелича 
още по-вече производството, 
като обещавам да давам от П-ро 
качество по 68 кгр. дневно, а от 
Ill-то качество по 80 кгр. днев
но и да обуча пет нови работ
нички.“.

Мира ще победи 
войната

Жътвата в окръга привърш- 
ва Неоправдан оизостава Омур- 
тагска околия въпреки че жи
тото е напълно узряло. Чувст
ва се самоуспокоение от стра
на на отговорните другари, кое
то час по-скоро трябва да се 
ликвидира.

Слабо върви подметката на 
стърнищата в целия окръв, въп
реки благоприятните условия 
след падналите в последно вре
ме напоителни дъждове. Досе
га плана в окръга е изпълнен 
с 22.3 на сто. Челно място в 
подметката на стърнищата зае
мат ТКЗС‘ някои от които при
ключиха сто на сто. От част
ните стопани най-добре се спра
виха стопаните от селата-Гра
дище и Каменяк. Необходимое 
да бъдат взети сериозни мерки 
от страна на пълномощниците 
и селсъветите за ускоряване на 
подметката.

Започва извозването на сно
пите и вършитбата. Досега 56.4 
на сто от вършачките в окръ
га работят постояно, а остана
лите с прекъсване поради не
редовното возене на снопи. Сла
бо поглеждат към вършитбата 
другарите от Преслав—вместо 
да се -заемат с денонощна вър
шитба на 12 т. м. са правили 
сбор, а четиритях вършачки не 
са работили.

Към държавните изкупвател
ни пунктове в окръга започна
ха да се стичат кервани със 
зърнени храни от ТКЗС и част
ните стопани.

На челно място в предаването 
на държавните доставки са 
ТКЗС в селата Ковачевец, По
повско и Дивдядово, Коларов
градско, които предадоха по- 
голяма част от доставките.

Безпартийния селски стопа
нин Георги Енчев Цветков от 
с. Надарево, Търговищенско, с 
20 декара земя, предаде 100% 
държавните си доставки.

От частните стопани в По- 
повска околия първи предадо
ха държавните доставки Стефан 
Димитров от Попово, Вълю 
Събев от Медовина и /Ашим 
Османов от Опака; От Новопа- 
зарска околия — Хасан /Ахме
дов от Нови пазар, Малчо Мал
чев и Злати Янков от .с. Кас
пичан; от Коларовград—Кръс
тника Стоянова и Петя Йорда
нова,

Стотици стопани от окръга 
следват техния патриотичен 
пример.

Обещаваме до 20 юли да изпълним 100 на сто 
държавните доставки и да започнем подготовката 

на есенната сеитба
До председателя на Министерския съвет и 

секретар на ЦК на БКП др. Вълко Червенков 
Другарю Червенков,

Членовете на ТКЗС „Стефан Писарев“ с. Гагово, 
Поповско, рапортуват пред Вас, че първи в околията 
започнаха жътвата и я приключиха вместо за 8, за шест 
дни, подметнаха 60 на сто и първи започнаха вършит
бата.

Днес предадоха 15 тона от държавните доставки 
на пшеница.

Обещаваме до 20 т. м. да изпълним 100 на сто дър
жавните доставки и да започнем подготовката за есен
ната сеитба.

Председател ТКЗС: (п) Г. ПЕНЕВ 
Секретар БКП: (п) Г. ПЕТКОВ

До членовете на ТКЗС с. Светлей, Поповско
Окръжният комитет на БКП, Коларовград Ви привет- 

ствува за високия патриотизъм и държавно отношение към 
акцията за осигуряване хляба на народа, за бързото и на
временно приключване на жътвата и извършване на подме
тката.

Желаем Ви успех в изпълнението на Вашето обещание 
първи в Поповска околия да предадеше задължителните дър
жавни доставки зърнени храни.

Секретарей) Ил. Игнатов.
До Окръжния комитет на БКП, Коларовград

Ние, членовете на първичната партийна организация с. 
КР/АЛЕВО, Търговищенско, събрани на партийно събрание 
на 11 юли, след като разгледахме писмото на другаря Вълко 
Червенков за срочното прибиране на реколтата и предаване на 
държавните доставки, обещаваме, че ще включим всички 
сили за срочното овършаване и подмятане на стърнищата, а 
така също до 30 юли да изпълним 60 на сто държавните 
доставки.

За събранието: (п) Стойчо Маринов
Благодарност към народната армия

Началник Гарнизона—Коларовград
Другарю Началник,

ТКЗС „Георги Димитров“ с. Каменяк, Коларовградско 
най-сърдечно Ви благодари за помощта, оказана от поделе
нието на офицера Ризов, с което се доказва на дело, че на
родната армия активно се включи в помощ на ТКЗС по при
биране на реколтата.

От членовете на стопанството

Ходът на жътвата, подметката на стърнищата и 
вършитбата в окръга към 13 юли включително

ОКОЛИИ Жътва Подметка
Работят вър
шачки в про

центи

Коларовград 96% 29*6% 89
Нови-пазар 98% 16*4% 95
Омуртаг 75% 22-8% 2
Попово юо% 26% 99
Преслав 100% 33-5% 79
Търговище 98% 19-3% 58

Всичко за окръга . 99% 24-3% 7Г83

Трупат кладни, а не 
вършеят!

ПОПОВО. Извозването на 
снопите в околията е усилено, 
а редовна вършитба все още 
няма. Старата традиция, да се 
извозват снопите и да се тру
пат на кладни и чак тогава да 
се вършее, е все още в сила.

ТКЗС с. Водица, не е въз
приело предложението едновре
менно с £возитбата да става и 
вършитбата, а возят снопите от 
нивата, която е на 50 м. расто- 
яние от вършачката, и ги тру
пат на кладни.

На челно място в предаване
то на държавните доставки на 
зърнени храни са ТКЗС в Ко
вачевец—предали 70% и с. Га
гово.

ПОДМЕТКАТА 
ИЗОСТАВА

ОМУРТ/АГ. Цялото населе
ние в околията е на крак за 
прибиране на реколтата. Все
кидневно се изпращат бригади 
в помощ на стопанствата. Така 
напр., на 6 т. м. от града изля
зоха около 500 души.

Не всички жътварки и сно- 
повързачки се използуват на
пълно. Жътварката в ТКЗС с. 
Пиринец е празнувала неделен 
ден, а в ДЗС Врани кон една 
сноповързачка не работи поради 
липса на част, която не е доста
вена от завод № 12. В същото 
стопанство други две жътварки 
не работят, тъй като Земснаб 
не е набавил части.

Подметката сериозно изоста
ва. Необходима е по-добра раз
яснителна работа.

НОЩНА БРИГАДА
СРЕДИЩЕ, Омуртагско. Нощ

ната младежка бригада в село
то работи по примера на мла
дежките звена в колхозите на 
Съветския съюз. Същата първо 
започна работа на нивата, чий- 
то стопанин е изпратил сина 
си на Националната бригада 
Самуил—Силистра.

Т. Стоилов

МЛАДЕЖТА НА 
ВЪРШИТБА

Ц/АНИ ГИНЧЕВО, Новопазар
ско. Тия дни селото ни започна 
вършитба. Дружеството на 
ДСНМ организира непостоянна 
бригада от 15 млатежи и де
войки, които ще подпомогнат 
бедни и бригадирски семейства 
по вършитбата.

Георги Сотиров

За Партията и правителството не може да има друга по-голяма 
грижа от тая-да осигури прехраната на народа. (В. Коларов.)
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СЪРЕВНОВАНИЕТО НА СЕЛО * 
И. Полянов

секретар па партийната организация на колхоза 
„Нов живот“, Краснополянски район.

ДА ПОДГОТВИМ ВСИЧКИ СКЛАДОВЕ
за държавните доставки

Подготовката и освобожда
ването на складовете, необхо
дими за складирането и съхра
няването на задължителните 
държавни доставки от зърнени 
храни в окръга сериозно се 
забавя. Особено сериозно из
остават Омуртагска, Новопазар- 
ска и Коларовградска околии.

До 10 юли от необходимите 
складове за събирането на 
държавните доставки, заедно с 
строящите се площадки са из
дирени 87 на сто от заплану
вания тонаж. От старите и но- 
воиздирени складове без пло
щадките 65 процента са напъл
но готови за приемане на хра
ни. Една част от складовете на 
Дирекция на храноснабдяване- 
то, около 16 процента са зае
ти от стари храни от миналата 
година. Друга. част, въпреки 
нееднократните напомняния от 
страна на клона на Дирекция
та на храноснабдяването не се 
освобождават. Така напр. Рай
онните кооперативни съюзи не 
са взели почти никакви мерки 
за освобождаването на складо
вете на гара Каспичан, Ново- 
пазарско и гара Хитрино, Ко- 
ларовградско, с общ капацитет 
2,470 тона. ДТП „Текстилни 
влакна“ още не е освободило 
складовете на гара Каспичан, 
гара Хитрино и Търговище, с 
общ капацииет 930 тона. Дър
жавното аптечно предприятие

Охраната на складовете още 
не е достатъчно подсигурена. 
Още не е напълно назначен и 
административния персонал ка
то магазинери, касиери и кни
говодители в приемателните 
пунктове. Противопажарната 
охрана също не е достатъчно 
подсигуренане навсякъде има

пунктове, които нехайно се от
насят към подготовката на скла
довете. Така например Всестран
ната кооперация в с. Смядово, 
още не е подготвила всички 
складове. Селсъвета не е ука
звал а и продължава да не 

V, указва съдействие при освобо
ждаването на определените 
складове. Всестранната коопе
рация в гара Цар Крум, гледа 
на подготовката на складовете 
като на нещо второстепенно и 
вън от нея. Всестранната коо
перация в гара Надарево не е 
подготвила всички определени 
складове, а и председателя на 
Селсъвета не указва никакво 
съдействие за освобождаването 
на определението складове, а 
напротив от издирените задър
жа за ТКЗС в селото.

Смядово, Коларовградско не са 
взети почти никакви противо
пожарни мерки. На гара Хит
рино в един от складовете РКС 
е поставил горивни и смазоч
ни материали, въпреки че пред
седателя на селсъвета е опре
делил места за складове на го
ривото вън от гарата.

Не във всички приемателни 
пунктове са набавени всички 
съоръжения за приемането и 
измерването качеството на хра
ните. В същата гара Хитрино 
няма нито една веялка, а също 
така и бризенти за изсушаване 
на влажни храни. От необхо
димите количества влагомери 
има на разположение в прие
ма гелните пунктове в окръга 
само 7. Искани са от Министер
ството на вътрешната търговия 
14, но са отпустнати само 2. 
Храномери има в достатъчно 
количество, но им липсват мал
ки грамчета. Чувства се остра 
нужда от варели, фенери, ку
фари и други.

Натоварените търговски пред
приятия още не са открили и 
обзавели във всички приема
телни пунктове будки за за
куски и напитки.

В някои приемателни пунк
тове като Преслав и Коларов
град са поставени агиттабла с

емателни пунктове, като Кола
ровград, Нови пазар и Попово, 
ТКЗС и частните стопани за
почнаха да предават доставки
те си от зърнени храни на 
държавата.

Набелязаните слабости ще 
трябва да се отстранят незабав
но, за да завършим час по- 
скоро подготовката на складо
вете.

НОВОСЕЛ, Коларовградско. І 
Младежите от ДСНМ за да' 
подпомогнат семействата на 
които не стига работна ръка, 
организираха три нощни заре- 
дни групи от по 7 души които 
пожънаха 24 дек. пшеница.

Между групите бе обявено ■ 
съревнование, което спечели} 
групата на Тодор Савов Тодо-

ЦАРЕВ БРОД, Коларовград- 
ско. На 2 т. м. 10 младежи и 13 
девойки от дружеството на 
ДСНМ проведоха трудов ден 
за пожънване нивите на селсъ- 
вета. До обед бригадирите по-

За разгръщането на сърев
нованието помогна масово по
литическата работа. Ние имаме 
агитколектив. В него влизат ко
мунистите—фелдшерът Тераси , 
мов, агрономът Багринцев, пред
седателят на колхоза Хахалин, 
колхозниците Аношин, Корот
кое, Мазурин. Освен това аги
тационно-масова работа про
вежда също и директорът на 
средното училище, Волков, пе
дагогът Илински и други.

По-рано имахме агитатори 
само в бригадите, а сега те са 
във всяка група. Това ни по
могна да обхванем с масово- 
политическа работа всички хо
ра. Агитаторите широко разя
сниха във всички бригади по
становлението на Министер
ския съвет „За мерките по по
добряване организацията, уве
личаване на производителността 
и уреждане заплащането на 
труда в колхозите“. Обръще
нието на МК на ВКП (б) и Из
пълкома на Московския обла
стен съвет „За провеждане 
прибирането на реколтата и за 
предсрочното изпълнение на 
плана за държавните доставки 
на зърнени храни“ стигна до 
всеки колхозник. Това още по

Освен това младежите про
ведоха два трудодни с участие
то на 91 младежи и девойки, 
които пожънаха 55 дек. пше
ница и ечемик. Вторият трудов 
ден бе проведен заедно със 
септемврийчетата, коите през 
целия ден събираха клас и 
продоволствуваха бригадата с 
вода.

Сега нашата младеж се гот-

жънаха, и направиха на кръст
ци 13 декара пшеница.

След обед бе проведена фут
болна среща между колективи
те на ДСНМ Царев брод и за
вода „Коларов“.

Д. Гашпаров.

многа по-висок урожай от ми
налите години: зърнени храни 
от всеки хектар по 166 цетне- 
ра, картофи 170 цетнера, зелен
чук 270 цетнера. Особено се 
отличиха групите, ръководени 
от Жирнова, Хахалина, Лапши
на и Сдобнова. Те получиха по 
300—350 цетнера картофи от 
всеки декар.

След завършването на сел
ско стопанската година упра-

Младежи от градовете 
последвайтепримера им!

В изпълнение на сключеното 
деветосептемврийско съревно
вание, дружеството на ДСНМ 
при Добруджански квартал— 
Коларовград, изпрати на 10 т.м. 
ударна бригада от 15 младежи 
и девойки, по прибиране на 
реколтата в завода „В. Кола
ров.“ Бригадата ще остане за 
вършитба 7 дни.

В. Христова.

Пожънали пшеницата 
от опитното поле

СТРУЙНО, Коларовградско. 
На 5 и 7 т. м. 20 сепемврийче- 
та и 30 младежи—членове на 
ДСНМ се отзоваха на опитното 
поле на орг. „Септемврийче“ и 
пожънаха, свързаха и натрупа
ха на кръстци 20 дек. пшеница.

В работата се отличиха септе
мврийчетата Геновева Недялко
ва, Мишо Ганчев, Иван Рачев, 
Васил Христов и Васко Бойчев, 
а от младежите Кирил Христов, 
Иван Йонов, Марин Нанков, Ме
хмед Сабриев, Стефка Петрова, 
Янка Ганчева и др.

Касчиева

ОТКРИВАНЕ НА ЛАГЕРА 
„6-ТЕ ЯСТРЕБИНЧЕТА“ 

С ОГЪН НА МИРА
ЗЕЛЕНА МОРАВА, Омуртаг- 

ско. На 30 юни вечерта стана 
тържествено откриване на ла
гера „6-те ястребинчета“, къде
то ще летуват през първа смя
на 81 септемврийчета — деца 
на трудещите се от Омуртаг
ска околия, от които 17 турне
та.

На тържеството присъству- 
ваха другари от ОК на БКП, 
ОНС, Окр. и Окол. к-ти на 
ДСНМ и други гости. След 
приветствията се проведе тър
жествена проверка и огън на 
мира, с подходяща литературна 
програма. От името на септем
врийчетата даде обещание Па
найот Ангелов. В. Неделчев

Младежи и девойки 
на ударна работа за 
предсрочно привършване 
на вършитбата.

несен доклад от агронома Ба- 
грянцев. Използувайки резул
татите от работата на групите, 
той разказа подробно как тряб
ва в бъдеще да постигаме ви
соки добиви от зърнени храни, 
картофи и зеленчуци. Споделиха

Добра организация 
добри постижения

Още с влизането в цигарена
та фабрика—Коларовград вни
манието ни се спира върху ди
аграмата в коридора, на коя го 
ежедневно се отбелязват пости
женията на всички бригади по 
реда на техните проценти. До 
диаграмата е окачено табло, 
върху което всяка сутрин се 
отчита изпълнението на произ
водствения план за цялото 
предприятие.

През първомайското съревно
вание предприятието излезе 
първенец, но след приключва
нето му, през месец май, орга
низацията на производството 
не бе поставена на нужната 
висота, поради което произ
водствения план не бе изпъл
нен. Дисциплината бе разхла
бена, а отсъствията стигаха от 
30 до 40 на ден. Деветосептем
врийското съревнование не бе 
добре организирано, а произ
водствените бригади не живее
ха добър организационен и 
производствен живот.

Към края на месец май дру
гарите от предприятието взеха 
сериозни мерки за ликвидира
нето на тия слабости. Ето как
во ни разказва председателя 
на профкомитета за организа
цията на работата и изпълне
нието на плана за юни:

—В предприятието са склю
чени 84 индивидуални догово
ри за съревнование, а 70 на сто 
от работниците са обхванати с 
групови договори. Сключените 
договори не ги поставихме в 
папките, както ставаше досега, 
а ги окачихме в отделенията 
на видно място и работниците

ти импулсира за още по-голе- 
ми постижения, за догонване 
първенците.

—Това ние можахме да осъ
ществим, пояснява председате
ля на профкомитета, тъй като 
сега отчитането става ежеднев
но, като бригадирите всяка 
вечер събират сведенията и ги 
нанасят върху изработените 
табла за всяка бригада.

месечие 101 на сто. Качеството 
на продукцията е значително 
подобрено, шкартото намалено. 
Плана по снижение себестой
ността е изпълнен до края на 
първото шестмесечие с 185 на 
сто, като от заплануваните за 
цялата година 10,806,000 лева 
икономии са реализирани до 
сега 9,888,927 лева. Направени
те икономии са реализирани 
от правилната сортировка на 
тютюна и от работна ръка. По 
предложение на нашия рацио
нализатор др. Александър 
Станков е направен и пуснат 
в действие асансьор, в резул
тат на което се съкращава ра-

най-добра бригада се очерта 
бригадата „Хр. Ботев“ с брига
дир Хюсни Топчиев, която е 
изпълнила плана си с 129*8 на 
сто. Индивидуален първенец е 
др. Веска Георгиева Златева 
от пълначното отделение с 1.4’6

С тези и други постижения 
работниците и служителите от 
фабриката—първенец в първо
майското съревнование достой
но ще спечелят първенството 
и в деветосептемврийското съ-

ДИП „Китка“ не изпълнява 
производствените планове

ни индустриални предприятия в 
Коларовградски окръг, но по
ради недобрата организация от 
страна на профкомитета и ди
рекцията производствените му 
планове не се изпълняват. Пла
на в порцелановия отдел за м. 
юни е изпълнен едва 75 на 
сто, а плана в стъкларския от
дел 97 на сто. Общо плана за 
второто тримесечие е изпълнен 
88 на сто.

Това до голяма степен се 
дължи на недобрата организа
ция в самите производствени 
бригади. В порцелановия отдел 
има изградени 17 производ
ствени бригади, които не жи
веят добър и самостоятелен ор
ганизационен, производствен и 
просветен живот. Не се про
веждат производствени съве
щания, на които работниците да 
се занимават с хода на произ
водството, изпълнението на 
производствения план, с каче
ството на продукцията и др. 
производствени въпроси.

Съревнованието между отдел
ните бригади и производстве
ници не е организирано добре. 
Има сключени договори, но ко
мисията по съревнованието не 
е проконтролирала как върви 
съревнованието, не е дала кон
кретна помощ на отделните 
бригади.

Дисциплината в предприяти
ето не е на нужната висота. 
Текучеството което съществува 
в предприятието се явява като 
пречка за изпълнението на пла
на, а отсъствията са нещо оби
кновено и достигат от 20 до 30 
на ден.

Не се издават стенвестници 
по бригади, в които да се отра
зяват добрите и лошите прояви 
на отделните производственици 
в предприятието.

Наред с неизпълнението На 
плана е влошено и самото ка. 
чество, от друга страна увеліг 
чено е шкартото на сурова про- 
дукция. Това се дължи до го
ляма степен на досегашния тех 
нически ръководител Петър 
Василев, който неправилно е 
подготвял сместта на суровата 
маса. Същият е бил преди Де 
вети септември директор На

бригади.
Необходимо е да бъдат взети 

сериозни мерки от страна на 
профкомитета, дирекцията и 
партийната организация за от
страняване на съществуващите 
слабости и гарантиране изпъл
нението на плана. Трябва да се 
въведат отчетни табла в бри
гадите, където ежедневно да 
се отчитат постиженията и да 
се въведат замислените червени 
и бели знамена. Да се обърне 
по-голямо внимание и върху 
изпълнението на колективния 
трудов договор, който до сега 
още не е отчитан и да се взе
мат конкретни мерки по неиз
пълнените точки.

Само със своевременното ли
квидиране на допущаните сла
бости, затягане трудовата дис
циплина, с организирането и 
разгръщането на масово социа
листическо съревнование ще 
може да се гарантира изпълне
нието на производствения план 
от втората година на Димитров
ската петилетка за построяване 
социализма в нашата страна, 
Към това трябва да насочат 
своите усилия отговорните дру
гари от ДИП „Китка“.
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ПОСТИЖЕНИЯ НА КООПЕРАТИВНОТО СТОПАНСТВО 
В С. КИРКОВО, ПРЕСЛАВСКО

Кооперативното стопанство в 
с. Кирково е едно от големите 
стопанство в Преславска око
лия. Основано на 2 октомври 
1947 година от 20 души с 800 
дек. обработваема площ, днес 
стопанството обединява 106 до
макинства с 5,100 дек. земя. До 
есента на 1948 год. е нямало 
стопански постройки. Днес дъл
гият ред от бетонни постройки 
на стопанството огражда края 
на селото. Покривната констру
кция на обора и бетонните яс
ли са изработени през м. де
кември 1948 год. при най-голе- 
ми студове.

През тази година в стопан
ството са направени кладенец, 
чешма и 5-тоней кантар. До 
края на годината ще бъдат по
строени сгради за животновъд
ната ферма и навес за дребния 
земеделски инвентар.

С песни и голям ентусиазъм 
кооператорите извършиха жъ
твата на кооперативните бло
кове. Те са сключили договори 
за съревнование с всички коо
перативни стопанства в Прес-

лавска околия. От групите най- 
добре се проявява пета група 
с груповод Йордан Димов. От 
кооператорите се отличават със 
своето старание Калчо Петев, 
дядо Злати Йорданов и др.

Всички успехи на стопанство
то се дължат както на здрава
та партийна организация, така 
и на доброто оперативно ръко
водство на председателя Кон
стантин Сланев, един от осно
вателите на стопанството. „В 
нашето ТКЗ стопанство—казва 
той— всички сме се обединили 
и работим другарски като бра
тя. Работим здраво, с воля и 
желание да излезем първи ме
жду стопанствата в целия ок
ръг. Ние разучаваме подробно 
доклада на др. Вълко Червен, 
ков, защото той е за нас ръ
ководство за действие, защото 
той ни сочи правилния път, по 
който ще изведем стопанството 
към още по-големи успехи, път 
по който най-бързо ще изгра
дим социализма в село.“

Железничарите от ж. п. възли Коларовград и 
Каспичан в съревнование в чест на своя празник 

6 АВГУСТ
В чест на железничарския 

празник — 6 август, железни
чарите от ж. п. възли Коларов
град и Каспичан, на общи съ
брания поеха всред всеобщ ен
тусиазъм индивидуални и гру
пови обещания, израз на твъ
рдата вяра в успеха на новите 
почини в ж. п. транспорт.

Работниците от служба дви
жение при гара Коларовград 
поеха обещание да организират 
образцово движение на влако
вете, да намалят престоя на 
преминаващите влакове с общо 
3000 минути до 1 август, да 
намалят престоя на вагоните с 
10 на сто; определят времетра
енето на най-сложната маневра 
до 30 минути и т. н.

Маневриста Александър Мар- 
I ков се задължи да извършва и 
най-сложната маневра за мак
симум 30 минути.

Работниците от служба под
държане при IX секция поеха 
обещание да подготвят зазимя
ването и да изпълнят предсро
чно до 6 август 75% от плана

да заздравят пътя и увеличат с 
повече от пет клм. в час ско
ростта по разписание на всички 
видове влакове в района, да 
преизпълнят средно с 15—20% 
над нормата плана за м. август 
в отделенията на ремонтната 
работилница — шлосерско, дър
воделско, тенекеджийско и др.

Работниците от служба депо 
поеха обещание да возят теж
котоварни влакове по всички 
профили с минимум 35% над 
нормата и да примесват най- 
малко 35% лигнит.

Маневреният машинист Хри
сто Генчев, член на БКП се 
задължи да употребява 100% 
лигнит при маневри в района 
на гарата и да съкрати техно
логическия процес на маневрите 
с по две минути.

Работниците от служба сто
чна гара се задължиха да съкр. 
операциите за вагон за нато
варване от 6 на 5 часа и за 
разтоварване от 8 на 7 часа, а 
така също да достигнат среден 
тонаж на омнибус 4 8 тона.

Транспортните работници о 
гара Каспичан, в съревновани 
със своите другари от гара Кс 
ларовград поеха следните об 
щания:

Работниците от служба дв 
жение и превоз се задължи
до 5 август да композират 1 
товарни влака и 5 маршрути 
влака: Каспичан Сталин, да н 
малят средния престой на тра
зитни вагони от девет на с 
дем часа, на вагони за мести 
нужди — от 21 на 18 часа; д 
съставят омнибуси 100% кач 
ствени и директни омнибус 
65% качествени Маневристи 
се задължиха да движат сам 
качествени влакове.

Началници на влакове пое 
задължение за безаварий 
движение на влакове и предг 
ването им в крайна гара к 
чествени гарантирана марк 
Машинистите от депо Каспичг 
обещаха да извозят всич 
влакове минимум 38% сре 
наднормен товар.

клад за решенията на конфе
ренцията на московските бол- 
шевики, а също така подроб
но разяснихме постановлението 
на Министерския съвет на СССР 
и ЦК на ВКП (б) „За хода на 
подготовката на колхозите, 
МТС и совхозите за пролегна- 
ка сеитба“. Беседи на тези те
ми се състояха във всички 
групи.

Беше предложено да се уре
ди екскурзия в колхоза „Побе
да“, Димитровски район. Там 
ходиха бригадирите, групово
дите, обикновените колхозници, 
всичко 28 души. Те се запо
знаха с организацията на труда

правени практически изводи. 
Беше внесено предложение да 
се увеличи броят на групите 
за подобряване грижите за кул
турите. Управата се съгласи с 
това. Тя често се събираше с 
груповодите и беседваше с тях 
за това, какво трябва да се

направи, за да осигури висок 
добив. Комунистите-груповоди 
разгледаха отново своите обе
щания и ги повишиха:, Бава- 
ров, Исаев и други решиха да 
се борят за добив 500 цетнера 
картофи от декар.

Бригадирът, член на ВКП 
(б), Поляков си постави за цел 
висок добив на домати. Той се 
свърза с научните работници, 
посъветва се с тях какви сор
тове е най-добре да вземе. Той 
убедително говореше:

—Искам да получа не 40 то
на домати от хектар, а 70—80 
тона. Ние трябва да получим 
само от доматите половин ми
лион рубли за една година.

Комунистите предложиха да 
се мине към деветполието, за 
да сеем повече многогодишни 
треви, да създадем устойчива 
база за увеличаване плодоро
дието на почвата, да имаме по
вече кърма. Бяха поканени на
учни работници и те помогна
ха да се разработи проект за 
новото сеитбообръщение. В из
пълкома на райсъвета го одо
бриха.

Мислите на комунистите са 
насочени към още по-голямо 
издигане на плодородието на 
нивите и развиване на общест
веното стопанство за увелича
ване благосъстоянието на чле
новете на нашия колхоз.

Край.

Окръжна конференция на ОКПС на 
Кредита и размяната

На 9 т. м. в Коларовград се 
състоя окръжна конференция 
за изграждане на Окръжния 
комитет на профсъюза на Кре
дита и размяната в Коларов- 
градски окръг. На конференци
ята присъствува секретаря на 
ЦР на Профсъюза др. Христо 
хаджи Николов, представител на 
ОСПС, председателите и секре
тарите на околийските проф- 
дружества и представители от 
по-големите профорганизаціи.

Доклад за решенията на Пе
тия пленум на ЦС на ОРПС и 
предстоящите задачи след ре
организацията изнесе др. Милен 
Стоянов. В доклада си той от
чете постиженията на околий
ските профдружества от кре. 
дита и размяната в провеждане 
на организационната, просветна 
и физкултурна работа, затягане 
на трудовата дисциплина, орга
низиране на социалистическото 
съревнование в предприятията, 
учрежденията и търговските ор
ганизации за изпълнението на 
плановете за стокооборота, бан
ковия и кредитен план, за уч
тивото посрещане и обслужване 
на гражданството от търгов
ските предприятия и др.

Наред с тези постижения са 
допуснати и редица слабости. 
Не винаги при провеждане на 
производствените и просветни 
мероприятия е търсена пряката 
помощ на Партията. Не е изу
чаван богатия опит на проф-

колективния метод на работа и 
в много случаи важни въпроси 
са разрешавани само от пред
седателя или секретаря на проф- 
дружествата. Слабо е провеж
дана и културно-просветната 
работа по организиране на кръ
жоци за изучаване на синди 
калното движение, биографиите 
на другарите Сталин и Дими
тров. Слаба дейност са развили 
съществуващите б и б л и отеки 
при предприятията и учрежде
нията и много малък брой от 
членовете редовно четат.

В изказванията си другарите 
разкритикуваха съществуваща
та досега организация и изка
заха мнение, че при новата ре-

Строим шосе
ЧЕРНОГЛАВЦИ, Коларов 

дско. В селото ни се възстги- 
вява шосето свързващо ни
село Габрица и от там за г 
да. През 1948 год. една ча 
от него бе направена, а оста
налата незавършена. Тая годи
на се почна усилена подготс1? 
ка и населението с коли и ка 
они от COAT нанесе необхо? 
мия камък, като винаги нач 
бяха членовете на ТКЗС.

Същите дадоха личен прем 
като с музика и знамена изля* 
зоха на трудоден на шосето« 
54 души кооператори на'рі? 
шиха 80 куб. метра чакъл 
показаха на останалото насеяе 
ние как се работи задруДО01 
какъв е резултата от съвмести

„Народен подем 
трибуна на трудещ^ 
се от Коларовград^ 
окръг.
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В ПОМОЩ НА АГИТАТОРА

ЗАДЪЛЖИТЕЛНИТЕ ДЪРЖАВНИ ДОСТАВКИ НА 
ЗЪРНЕНИ ХРАНИ

Димитровската младейк
в съревнование

Смело критикувайте слабостите не се примирявайте
с тях, не ги отминавайте!
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Министерското постановле
ние за задължителни държав
ни доставки на зърнени храни 
от реколта 1950 година |съста- 
влява нова по-съвършенна си
стема, отстранява грешките, до
пускани до сега по държавни
те доставки и създава лична 
заинтересованост у стопаните 
за по-високи добиви.

Какви са основните принци
пи, върхи които е изградено 
настоящето постановление.

1. Отменява се заплащането 
в натура (в зърно) уемът на 
мелниците, ярмомелките, фура
жомелките, триорите и семе
чистачните машини от реколта 
1950 г., считано от 1 юни 1950 
год., и се преминава към за
плащане на горните услуги в 
пари. Премахва се натуралното 
заплащане при смилането на 
храните, което само по себе си 
е било източник на цял ред 
нарушения. С премахването на 
уемното заплащане за помена
тите услуги у стопаните ще 
останат около 10% от храните, 
които те носят в мелниците, 
фуражомелките и др. Това е 
едно сериозно 'облекчение за 
земеделските стопани. Само за 
слънчогледа остава досегашна
та система.

2. Задължителните държав
ни доставки за пшеница, ръж,

царевица, ечемик, овес, лимец, 
фий, боб и слънчоглед се опре
делят въз основа на цялата, 
стопанска земя, заедно с нае
тата. Приспадат се от изчисле 
ния за задължителни държав
ни доставки: площите засети с 
гори, пасища, естествени лива
ди, лозя, маточници, овощни, 
черничеви и розови градини, 
без изоставените такива, пло
щите, засети с люцерна, дете
лина, еспарзета, картофи, както 
и орниците в рамките на по
севния план и договорените с 
държавните и кооперативни ор
ганизации индустриални масло
дайни и други култури и иви
ците земя край границите на 
страната, които не се обработ
ват.

Определените по плана и не- 
засети по вина на стопанина 
култури не се освобождават от 
задължителни държавни до
ставки. Това е санкция за не
добросъвестните стопани.

3. Нормите, по които ще се 
извършва изчисляването на об
щото количество зърно, на за- 
дъжителни държавни доставки 
от пшеница, ръж, царевица и 
др. за частните стопани, са 
посочени в следната таблица, в 
която са определени категори
ите за съответните околии.

На 4 т. м. се състоя търже- 
ственно организационно събра
ние на дружествата на ДСНМ 
при Добруждански квартал и 
Панайот Волова част, за склю 
чване договор за съревнование 
в чест на великата и светла да
та за нашия народ 9 септем
ври.

Салонът бе тържествено ук
расен с цветя, портрети и ло
зунги: „Младежи и девойки, 
разгаряйте масово социалисти
ческото съревнование“. „Да пре
върнем в живо дело решения
та на VIII пленум на ЦК на 
ДСНМ“, „Младежта се бори за 
мир и социализъм“ и др.

Събранието бе открито от 
агитката на Добруджански квар
тал, след което бе изнесен до
клад „Съревнованието като ме
тод в нашата работа“ от др. 
Станчо Колев.

С голям интерес бе изслушан 
и приет договора за съревно
вание: Най-добро идейно поли
тическо възпитание — чрез ко
лективно четене и обсъждане 
на книги, филми, устройване на 
излети и др; Процентно най- 
голям пласмент на в. „Народна 
младеж“—мерки и форми за 
четенето му; Подробно запо
знаване с живота на другаря 
Димитров—чрез беседи, докла
ди, табла, най добре уредени

кътове, ветрини, стенни листо 
ве, украса на клубове; Най- 
добра художествена самодей
ност; Заздравяване връзките с 
народната армия — изпращане 

' писма, подаръци, колети и по- 
I сещения на войскови поделе
ния; Пълно прилагане решени
ята на ЦК на ДСНМ и БКП за 
физкултурата—процентно най 
много кандидати за комплекса 
ГТО; Отработване най-малко 
по 3 трудодни от всеки член 
на ДСНМ; Най добро урежда
не на лагерите на „Септем
врийче“; Културно и навременно 
обслужване на гражданите и 
други.

Ударна група от 5 младежи 
при Добруджански квартал 
обеща да отработи по 7 тру
додни по прибиране на рекол
тата-вършитба.

След делови и конкретни 
изказвания, допълнения и въп
роси, договора за съревнова
ние бе приет с пълно едино
душие и подписан от комисия
та по съревнованието.

Накрая председателите на 
дружествата дадоха обещание, 
че ще направят всичко възмож
но за цялостното провеждане 
на деветосептемврийското съ
ревнование.

В. Христова

„СЕРИОЗНИТЕ“ ЗАБЕЛЕЖКИ
ПОДОБРЯТ ХЛЯБ

В Коларовград до сега са 
направени шест проверки на 
фурни на хлебарската коопе
рация от страна на проверите
лите при отдел „Търговия и 
продоволствие“ при ГНС. Въз 
основа на тия проверки е кон
статирано производство на ло
шокачествен хляб

Председателя на хлебарската 
кооперация др Софрониев и 
техническия ръководител са 
викани почти всеки ден в от
дела и предупреждавани да взе
мат сериозни мерки за отстра
няване формалното отношение 
към работата по производството 
на хляба. В срок от един месец 
са съставени 7 акта, включи
телно и на техническия ръко
водител на кооперацията.

За да се избегне лошото ка
чество на хляба, на работни
ците от хлебарската кооперация 
трябва да се направи сериозна 
бележка да проявяват по-голямо 
внимание и старание за подо
брение качеството на хляба и 
да се търси отговорност от 
всеки.

Отговорните другари от хле
барската кооперация, трябва да

И АКТОВЕТЕ НЕ МОГАТ ДА 
А В КОЛАРОВГРАД
упражняват по ефикасен кон
трол и навреме да отстраняват 
допуснатите нередности.

Референт 
„Контингенти и карти“:

К. Дянков
Б. Р. Въпросът за лошото 

качество на хляба в нашия 
окръжен център е стар въпрос, 
който вече става скандален. 
Той отдавна, е излязъл от 
нощвите, за да може да се из
прави с извикване всеки ден в 
отдела на председателя на 
кооперацията Софрониев за 
предупреждаване, със „сериозни 
бележки“ към кооператорите, 
актове и други полумерки. 
Градският народен съвет и 
Градският комитет на Пар
тията в Коларовград, трябва 
да си дадат сметка за това 
и да ликвидират с лъжекоопе- 
раторите в хлебарската коо
перация.

Гражданството на Кола
ровград сигнализира, че в хле
барската кооперация същест
вуват порядки, които би тряб
вало да обследват органите 
на Държавен контрол.

- Площта в декари, върху 
която се изчисляват за-

Следва да се вземе на де
кар общо зърно

■; дължителни държавни й й Й й Й й
e; доставки > > >■
ere 7—10 5 4 — — — —

10-1— 15 8 7 5 4 — —
w 151— 20 14 11 7 5 3 2

201— 25 23 17 11 7 4 3
ПГЙ 25’1 — 30 33 26 18 10 5 4
трй 30*1— 35 40 32 24 15 7 5
?ваи 35-1— 40 45 37 29 19 11 6
эані 40’1 — 45 49 41 32 23 14 7
оча 45*1— 50 53 45 35 26 17 9
№ 50*1— 60 58 49 39 30' 21 12

601— 70 62 53 42 33 24 15
м 70-1— 80 65 56 45 36 27 18ill . 80-1 — 90 68 59 48 39 30 20

— 90’1 —100 71 62 51 42 32 22

11
100-1—125 75 65 54 45 34 25
125*1 — 150 79 69 57 48 37 27
150-1—175 82 72 60 51 40 29

до 175-1 — 200 85 75 62 53 42 31
над 200 87 77 64 55 44 33

Освобождават се от задъл- кат.; до 10 дек. за III и V, и до
ци с 

ованг.
жителна държавна доставка 15 дек. за V и VI кат., върху
частните стопани, които прите-

ра К( жават земя до 7 дек. за I л II която се изчисляват доставките
е о5

В КОЛАРОВГРАД СЕ ОТКРИВА 
ДОМ „СЕПТЕМВРИЙЧЕ“

За лошото качество и спекулата 
с разхладителните напитки

Септемврийчетата от Коларо
вград се радват на щастливо 
детство и юношество. По ини
циативата на БКП и ГНС тия 
дни се открива дом „Септем-I
врийче“ който ще бъде по по
добие на дворците на пионе-' 
рите в СССР.

В Дом „Септемврийче“ се 
организирват различни кръжо
ци като електротехнически, ра
диолюбителски — телеграфопо- 
щенски, домакински, агро и 
зоотехнически, художествен и 
др. В тия кръжоци се записаха 
децата на трудещите се, които 
проявяват известен практически 
интерес към различните клоно
ве на науката, техниката и из
куствата. В кръжоците септем
врийчетата ще имат възмож
ност да се проявяват и да офо
рмят своите наклонности, за да

Ние септемврийчетата кръ- 
жочниците при дом „Септем
врийче“—Коларовград вземаме

се подготвят като утрешни 
млади социалистически кадри 
на нашата страна. Септемврий
четата проявяват голям интерес 
към кръжочните занимания. По 
всичко личи, че те ще оправ
даят доверието и бащинските
грижи, които полага за тях на
шата народна власт.

Септемврийчетата — нашата 
утрешна бодра смяна, ще ста
нат достойни строители на со
циализма, а после и на кому
низма — светлото бъдеще на 
народите, борещи се за мир.

Септемврийчетата от Кола
ровград обещават да се учат и 
да бъдат верни последователи 
на великото дело на безсмърт
ния наш Димитров.

Т. А.

живо участие в акцията за при
биране на реколтата.

На 8 т. м. 35 септемврийчета

I
Лятната жега прави голя

мо търсенето на разхладите- 
лни напитки — особено на 
лимонадата. Лимонадените 
работилници в нашия окръг про
извеждат различна по вкус, 
сладост и качество лимонада 
— обикновено лошокачестве
на. В Коларовградско, Новопа- 
зарско, Търговищенско а. сигу
рно и в другите околии най- 
малко 25% от лимонадените 

' стъкла издишат и вместо 
лимонада на гражданството 
се поднася често сладникаво- 
горчива вода.

Поради това, че на коопера
тивните сладкарници не им 
се излиза вън от дюкянчето с 
щандове за разхладителни на
питки, различни частни спе
куланти „точат“ някаква 
възкисела течност, която ми-

, нава за „сироп със сода11 
' и се продава по 10 лв. чаша- 
; та, докато например в гр. 
' Сталин от този вид, но по- 
доброкачествени напитки се 
продават по 5 ле. чашата.

Голямо е и търсенето на 
боза. Но докато сладкарската 
кооперация в Търговище про
дава винаги доброкачествена, 
вкусна и евтина боза, слад
карската лъжекооперация в 
Коларовград продава лоша 
по качество боза, но постоян
но поддържа една и съща — 
висока цена.

Така е, когато народните 
съвети и техните контролни 
органи не навсякъде са по ме
стата си, а нашите търгов
ски и кооперативни организа
ции не са прочистени от бю- 
рократическата плесен.

УЧИМ СЕ В КРЪЖОЦИТЕ И ПОМАГАМЕ В ПОЛЕТО ОЩЕ ПО ЗЕЛЕНЧУКОСНАБДЯВАНЕТО

проведохме трудов ден за при
биране на лен в стопанството 
на Градския народен съвет. С 
това ние допринесохме полза 

і за нашата Народна република. 
! Изтъргахме около 3 дек. мас- 
I лодаен лен, от който се полу- 
; чава безир и влакна. През по
чивката се запознахме със сто
панството и играхме на топка.

Септемврийчетата останаха 
много доволни от трудовия ден.

Тонка Въкова.

—Ха така! Дружба за дружба, труд за труд. Ти на време доставките.
а аз — шините, царвулите, сеялките и другото там, що ти трябва.

Земеделският сто
панин ВЕЛИН ЕКИМОВ 
едновременно с жътва
та е извършвал нощно 
време с фенер и подмет
ката, която приключи 
100 на сто.

?с
£ Kolarovgrad kazasinda „Izgrev“ koyiin-
й deki tiirk

на .
a Izgrev koyii Deli ormanin 
% ortasinda bulunup Tunaya gi- 
и den ta§ yolunun iki tarafinda 

joj bulunmaktadir. Koyiin topragi, 
koyu kara topraktan ibaret 

< ii olup kurak ve kitlik ne oldu- 
на gunu bilmez ve sik me§e or- 
JC manlanla £evrilmi§tir. Koyiin 
iah-; ehalisi ba§lica tiirk olup 20 ev 
> kadar bulgar vardir. Gegen 
p! sene §ubat ayi i^inde, о zaman

Razgrad miiftiisii bulunan ve 
% koyiin uyanik halkindan olan 
5^ Nuri §abanin te§ebbiisii ile 
Д koyde ТКЗС kuruldu. Bu iicra 

ve sagir koyde eski adetleri 
I ій' gidermek biraz gii? olmu§tur.

Nihayet 12-si bulgar olan (60) 
iiyelik ve 1900 dekarli bir 

((< kooperatif giftlik kurmaga mu-
vaffak olunuyor. Qiftligin ba§- 
kani, Razgraddaki miiftiiliigu 
terk edip koye donen, mute-

,,TK3C“i
§ebbisin kendisi, Nuri §aban 
oluyor.

Qftlik ilk sene daha eyilik- 
lerini gosteriyor. Misir toplu 
olarak i§leniyor ve hususi olan 
i§lerden % 25 daha ziyade 
verim saglayor.

1949 senesi i§ giiniiniin kiy- 
meti 292 leva oluyor. £ali§- 
kan kooperatorlerin, devlet de 
yardimma ko§uyor. Giiziin de- 
rin siirmeyi ve ekimi M.T.C. 
icra ediyor, kendileri ,,§taer“ 
ve kamiyon ediniyorlar, agro- 
nomlari var, §imdi ise bir de 
siyasi rehberleri var. ОФ-піп 
bu yardimlan yiiziinden Qiftlik 
oldukga kuvvetlenmi§tir.

ТКЗС-nin ba§kani bay Nuri 
ile gorii§iiyoruz — ciddi yiizii 
gune§ten yanmi§ bir erkek: Bu 
daha ba§langici diyor o. Bu 
sene kooperatorlerle hususi

miilk sahiplerinin arasindaki 
biiyiik fark sonucu meydana 
gikacak. llkyazin bizim koyun 
siiriisiinden elde ettigimiz ne- 
tice hususi miilk sahiplerinin 
§a§masma sebep oldu. Siit 
naryadimizi daha Mayis 2-de 
bitirdik, hususiler ise bir ay 
ge^iktiler.

§imdi verdigimiz slide kar- 
§ilik kooperatorlere peynir ali- 
yoruz. Evvelleri hangi fakir 
evinde peynir gorebiliyordu? 
Bu ise bizim igin en miihim 
bir meseledir yani fakir ve 
orta halli koyliiniin halini eyi- 
le§tirmek. Onlarin bizde ne 
sefalette ya§adiklanm bilseniz. 
I§te kooperatorumuz Rufat Sa- 
digi misal aliuiz. О 10 dekar 
toprak ve (6) ki§ilik ailesile 
girdi, ki bunlardan (3)ii i§e 
elveri§li. Bu adam gali§iyor ve 
biitiin senelik yiyecegini ali- 
yor. Bu giine kadar, onun 
ayannda olanlar ^oktan yiye
cegini bitirip de ailelerine yiye-

cek satin aldiklan halde о yi- 
yecege bir lef bile vermemi§tir.

Deli ormanin gobeginde bu
lunan ТКЗС hayatmdan, bay 
Nuri, enteresan vak’alar anla- 
tiyor. О diyor ki: „Yeni du
rum kooperatorlerimiz tarafin- 
den 90k zor kabul olunuyor- 
du. Giiziin tohum makinasile 
ektik, hi$ bir kimse bir §eye 
bitecegine inanmayordu. Bu 
yaz 300 dek. ^avdar ha§ila- 
dik. Bazilari bize giildiiler, bir 
Qoklan ise, i§ine kan§tigimiz- 
dan dolayi Allahin gadabin- 
dan korkuyorlardi. Lakin §im- 
di bizim bolgelerimizde ba§ak- 
lar dolu, hususi tarlalarda ise 
danelerin bir ^oklari bo§tur. 
§imdi giindondii a§ilayacagiz 
ve neticenin eyi olacagina ka- 
naatimiz var.“

ТКЗС-nin disinda kalan tiirk- 
leri candan ilgilendiren bazi 
§eyler hakkinda bay Nuriye 
sorular veriyoruz.

— Bay Nuri, sen hoca sin,

Зеленчукоснабдяването в града 
е важна задача стояща пред 
нашите обществени търговски 
организации. Необходимо е те 
от своя страна да мобилизират 
всичките си сили за изпълне
нието й.

Все още не всички отговорни 
фактори от търговските орга
низации се отнасят сериозно 
към зеленчукоснабдяването. Не 
навреме се превеждат необхо
димите суми на изпратените от 
тях закупчици и в много случаи 
приготвените вагони със зарза
ват за Коларовград са изпра
щани в други райони, понеже 
не са преведени сумите. От 
друга страна обществените ор
ганизации като ТКЗС и все
странните кооперации които 
имат зеленчукови градини и 
трябва да предават минимални 
количества за които имат склю
чени и договори отказват да 
сторят това. Такова е положе
нието с ТКЗС с. Янково където 
отговорните другари заявяват, 
че не могат да предават ни
какви количества зеленчук до

ТКЗСпіп dine zaran vardir, 
dii§iincesindemisin? Ba’zi koy- 
lerde koyliiler diyorlar ki, TK 
3C-ye girildimi kadinlar kan- 
§acaklar, yabanci erkekler on- 
lara bakacaklar, yahutta ku- 
manda altinda isleyeceklerin- 
den, namaz kilamayacaklar.

Bay Nuri giiliiyor: „Bu gii- 
liing ve ahmak^a bir korku. 
Bunu, yalmz bir sebep oldugu 
igin bir tarafa birakalim, ben 
size §unu soyleyecegim: hu
susi milk sahibinin tarlasinda, 
kom§usu onun karisim gor- 
mez mi? Arada sakin duvar 
bulunmasin. Namaza gelince 
biz sirasi ile istirahat veriyo
ruz, yiireginde olan namazini 
kilabilir. “

Kazan hakkinda ne deye- 
lim? Kooperatorler kazarmada 
oldugu gibi, bir kazandan yiye- 
ceklermi§.

Bu da aym bir kulak agita- 
siyonudur.

като не задоволят нуждите на 
членовете си.

Една от причините за натруп
ването на големи опашки пред 
магазините е че^когато дадена 
организация получи известно 
количество зарзават пристъпва 
към разпродаването му по сво
ите магазини, а магазините на 
останалите организации стоят 
без работа.

За избягването на тия безо
бразия необходимо е градските 
и околийски народни съвети 
съвместно с търговските орга
низации да уредят взаимно об
служване на организациите за 
да се избягват големите опашки.

ЗА „КУЛТУРНОТО" ОБСЛУЖВАНЕ В 
ХАЛИТЕ—КОЛАРОВГРАД

В халите на Коларовград се 
поддържа истамбулска чистота 
и касапски порядки. Всички от
деления са потънали в нечи
стота и воня. Продавачите са 
мръсно облечени, груби и не-

Nerede bu kazan? Onu biz 
de yapacagiz, lakin onu daha 
te§kilatlandirmadik. Ben oyleyn 
sicak ve yagli yemekle kar- 
mmi doyurayim da, hususi milk 
sahibi varsin soguk ve lezzet- 
siz taranayi ta§imaga ^ali^sin.

kazanda degil, kazanin i£in- 
de olandadir. Kooperatif kaza- 
mnda ise her zaman koope
ratorlerin kendileri tarafindan 
pi§irilmi§ sicak ve lezzetli ye- 
mek bulunacak.

Bay Nuriye ТКЗС-de i§in 
ne §ekilde taksim edildigini 
soruyoruz.

„Bizim gruplara aynlmi§ biri 
(48), digeri ise (38) ki§ilik iki 
brigad’imiz var. Her brigad’in 
hesabina ayrilmi§ toprak ve 
demir ba§ e§ya var ve her bi- 
risi kendi ba§ina i§liyor. Veri- 
len emek tarn olarak takdir 
ediliyor. Bizde alemin dedigi 
gibi, yagmacilik — kirn yer, 
kirn i^er belli degil — yok: 
her §eye hesap tutuluyor ve

Незабавно да се открият лавки 
към предавателните пунктове!

По решение на Министерския 
съвет с постановление 902 от
носно изкупването на задъл
жителните доставки от зърнени 
храни е наредено към всички 
изкупувателни пунктове да бъ
дат открити лавки със закуски 
и разхладки.

Окръжния и околийски съве
ти са възложили тази задача 
на търговските организации по 
места. Но за съжаление нито 
една не погледна сериозно вър
ху този така важен въпрос. До
сега няма открити такива лавки 
нито в един изкупувателен пункт 
а от известно време започна 
предаването на първите коли
чества доставки. За небрежното 
отношение към въпроса говори 
и факта, че в гара Хитрино 
вместо с тази задача да се зае
мат обществените организации 
тя е възложена на частни хора, 
които ще ползуват лавките не 
да обслужват населението, а да 
печелят от тях.
Необходимо е местните и народ

ни съвети да вземат сериозни 
мерки и да налагат санкции на 
тия организации, които спъват 
изпълнението на министерското 
постановление.

Как „Всестрой"--Попово строи 
жилищни сгради

През 1948 година към ГНС в 
гр. Попово се създаде строи
телно предприятие „Всестрой“, 
да задоволи крайно нарастна- 
лите нужди от жилищно стро
ителство в града. И до сега 
предприятието много трудно се 
справя с работата си. Съществу
ва лоша организация. Не се 
държи на качеството на извър
шената работа. Бездушно е от
ношението към трудещите се, 
имащи нужда от строеж на 
жилища.

Построената къща на Мара 
Хр. Чолакова е с разкривени 
стени, нито една от успоредни
те стени няма размерите на 
срещуположната. Прозорците и 
вратите разкривени. Техничес
кия ръководител Рашко *’Нико- 
лов безотговорно се е отнасял 
към работата си, не е провеж
дал никакъв контрол върху из
вършената работа. Така безот
говорно се вземат парите на 
трудещите се.

Необходимо е от страна на 
ръководителите в Попово да 
се вземе добра мярка на „Все
строй“ и да не се допуска да 
се строяг повече сгради с раз
кривени стени и безотговорно 
да се прахосват спестените 
средства на трудещите се.

Н. Тодоров

Читатели, изпращайте 
писма за отиритите от 
вас нередности и слабо, 
сти до редакцията на 
вестника!

брежни с клиентите. Никога 
нямат амбалажна хартия за об
виване.

Другарят д-р Георгиев, кой
то работи в същото здание и 
служебно е задължен да упра
жнява контрол в халите сигур
но се е аклиматизирал към 
ориенталските порядки в хали
те. Какво ще кажете др. лекар?

herkes emeginin miikafatmi 
aliyor.“

— Oraga hazirmisiniz? Ra
mazan engel olmayacak mi 
deye soruyoruz.

„ Hakikaten, bu sene Rema- 
zan tarn orak zamanina rast- 
ladi. Tiirk ^iftgi halkina mah- 
sulii toplamak biraz gii^ gele- 
cek. Lakin bizimkikolay.(1200) 
dekarlik oragimiz var. Bunla- 
rin (600) dekan i$in MTC ile 
mukavelemiz var. Onlar onu 
bigecekler, kalanini — avlu 
i^inde kanatlanni yaymi§ du- 
ran iki orak makinasini gos- 
tererek — bunlar bigecek, i§i- 
mizi onlar bitirecek. Bunlardan 
yalmz biiini ,,§taer“e daki§tir- 
digimizda, giinde 80 dek. bi- 
^ebilecek. Biz 8—10 giinde 
mahsiilii toplayacagimizi umu- 
yorum. Hususi milk sahibine, 
biitiin giin 39, susuz her ba- 
§agin iizerine bel biikmesi gii£ 
gelecektir.“



ЕДИН ОТ ВЕЛИКОТО СЪЗВЕЗДИЕ
Хр. Радевски

В центъра на София, от 
дясната страна на мавзолея 
в който почива вождът, на на
шия народ, е построена гроб
ница. В тази гробница почива 
другарят васил Коларов. Пръв 
и верен съратник на другаря 
Димитров, негов боен другар 
в бурните му политически 
борби, негов незаменим помощ
ник в полагане основите на 
социалистическа. България, 
той сякаш и след смъртта 
си иска да остане негова дяс
на ръка.

И наистина, ако се взрем 
през кървавите виелици на на
шата близка политическа ис
тория, ще видим, че винаги до 
лъвската фигура на лайпциг
ския герой се изправя масти
тият трибун, блестящият 
публицист и организаторЧДВа- 
сил Коларов. Върху полити
ческото небе на нашата след
освобожденска епоха пгой бле
сти в яркото съзвездие Бла
гоев—Кирков—Димитров, ко
ето сочи пътя на български
те патриоти към прекрасния 
комунистически бряг.

Коларов доживя до осъще
ствяването на мечтата, коя
то осмисляше и окриляше 
целия му труден дългогоди
шен живот. Той дочака побе
дата на работническата кла
са. Той стоя на най-високите 
постове, които му предложи 
нашата възраждаща се роди
на—не поради някаква потом
ствена приемственост, а по

силата на извоюваното право, 
по силата на дълга, който ро
дината налага на най-достой
ните свои синове.

И ако погледнеш от висо-
таиш, на 
смърт го 
ката на 
откъдето 
пламенен редник — ще видиш 
какъв сложен, какъв труден,
опасен и поучителен човешки 
живот свързва някогашния 
редник с довчерашния ръково
дител на Републиката.

Бунтовник в шуменската 
гимназия, неукротим пропа
гандатор на социализма, ка
то народен учител в Никопол 
неспокоен студент във Фран
ция и Швейцария, пламенен 
трибун на социализма след 
завръщането си, секретар на 
Партията, злъчен изобличи- 
тел на империалистическата, 
военщина, секретар на Комин
терна, организатор на слав
ното Септемврийско въстание 
най-близък помощник на Ди
митров в Москва и в строи
телството на нова България 
—това е безкомпромисният 
революционен път на човека 
пред чиито останки днес се 
свеждат траурните народни 
знамена. Това е делото, това 
е огромният национален и 
обществен капитал на бъл
гарската работническа класа 
и това дело никкава смърт 
не може да унищожи.

която коварната 
завари, към с камей - 
шуменския ученик, 

той почна като

В
то туптя с тревога?

В

В
пламтя сърцето огнено—

в

И

и

би?

на вожда любим
и негов пръв другар.

една ли стачка

една ли буря
I

един ли
1 

бой

сърцето на 
другаря ни 

любим?...
Раззинала е

раната по вожда 
и още много,

много ни боли, 
но днес е трудно

— днес е невъзможно
това сърце 

от вожда да делим.
До мавзолея, 

прясно увенчан, 
и то спокойно 

ще лежи сега — 
едно до друго

— две сърца смълчани:

ЖИВОТ, ОТДАДЕН НА НАРОДА
В спомените си от далечните 

детски години покойният ми
нистър председател на нашата 
народна република Васил Ко
ларов разказва такъв епизод.— 
През време на Сръбско-българ
ската война той е бил само на 
8 години, Тая война за отсто
яване на независимостта на 
току-що освободения български 
народ е породила желание до
ри у децата да направят нещо. 
Роден и почнал да расте в то
гавашната атмосфера на любов 
към народа и омраза към ти
ранията и робството, малкият 
Васил и още едно негово дру
гарче решават да заминат за 
фронта и да помагат на войни
ците, като им носят вода. Тръг
ват тия осемгодишни добро
волци към фронта. На 12 кило
метра от Шумен по пътя за 
Каспичан те се отбиват на едно 
ханче—Буланлък. Там хорати 
ги разпитали, къде отиват, и— 
като разбрали какви са наме
ренията на двете деца—върнали 
ги пак в родния им град с една 
талига.

Този епизот е характерен за 
целия жизнен път на големия 
държавник, народния трибун и 
последователния революционер.

До последния си удар неговото 
честно и всеотдайно сърце туп
тят за трудовия български на
род и за цялото прогресивно 
човечество. Пътниците от Бу- 
ланлъка върнаха малкото мом
че и то не можа да носи во
да и да помага на войниците, 
но никоя реакционна сила не 
беше в състояние да го откло
ни от избрания път. И той вле
зе като учител, смел борец и 
ръководител в редовете на оная 
велика армия, която се бие по 
всички краища на света за но
вия справедлив свят на социа
лизма и комунизма, против роб
ството и тиранията.

Той беше честит да види на
чалото на своите сбъднати бля
нове и идеали. Ние, които го 
помним още от годините, кога
то беше генерален секретар 
на III комунистически интерна
ционал сме слушали негови
те клубни беседи и речи по съ
бранията и митингите, никога 
няма да забравим тоя човек, на
дарен с изключителен оратор
ски талант, желязна логика, ог
ромна ерудиция и топла обич 
към хората'на труда и към съз
дателите на културни ценности1

Ангел Каралийчев

БЪЛГАРО-СЪВЕТСКИЯТ ДОГОВОР—ВЕЛИКО ДОСТИЖЕНИЕ НА 
НАРОДНАТА РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ

„Нерушимата дружба с ве
ликия съветски нард, закрепе
на тържествено в съветско- 
българския договор, както 
дружбата и съюзните догово
ри с Румъния и Албания и 
другите държави на народната 
демокрация, осигуряват напъл-

но стопанската реконструкция 
на нашата страна, нейния ико
номически възход и културен 
разцвет, при пълно спазване 
на нейната национална незави
симост.“

(Вестник „Работническо дело“ 
бр. 77 от 2 април 1948 год.)

Но погледни:
Сред тая скръб парлива

сърцата,
спрели

в път към светла цел, 
през гробниците

мълком пак се сливат

едно голямо
огнено сърце.

туй сърце, 
от пламъци облизвано

сбъднало
народните мечти,

отново
като флаг

на комунизма 
в любимата ни

партия
тупти.

ГЕОРГИ БИЦИН

КНИЖНИНА

По примера на съветските колхозници кооператорите nil 
ТКЗС в селата Дибич, Дивдядово, Мадара и Салманов 
Коларовградско подпомогнаха в жътвата своите друга™ J 

ТКЗС Изгрев и Риш. рИ01

Голям протестен митинг против въоръжената намес« 
на американците в вътрешните работи на Норея!

Чествуване стогодишнината от рождението на големия 
народен поет Иван Вазов в окръга

Чествуването стогодишнина
та от рождението на големия 
народен поет Иван Вазов, се 
проведе най-тържествено в Ко- 
ларовградски . окръг. Народа 
чества своя велик поет под 
знака на нерушимата дружба 
със съветските народи и бор
бата за мир, демокрация и со
циализъм.

Бяха изградени Окръжен и 
околийски комитети за чества
нето, които развиха |широка и 
разностранна дейност. В око
лийските градове бяха уредени 
десятки витрини, богато укра
сени с портрети и произведе
ния на Иван Вазов, с лозунги, 
национални и съветски знаме
на. По предприятия, клубове, 
читалища бяха подредени Ва
зови кътове и се издадоха 
множество стенвестници, раз
криващи огромната и плодо
творна роля, която е изиграло 
творчеството на народния поет 
за националния ни език и кул-

тура. По радиоуредбите бяха 
изнесени радиочасове, органи
зирани от обществено-полити
ческите и културни организа
ции с четене на Вазови про
изведения.

По предприятията, квартали
те и селата на окръга бяха 
проведени тържествени събра
ния с доклади и добре уреде
ни литературно-музикални про
грами.

На 8 т. м. в Коларовград, бе 
уредена тържествена Вазова 
вечер, масово посетена от граж
данството. Доклад за живота и 
разностранното творчество на 
народния поет изнесе др. Пей
чо Миленов. Накрая бе изнесе
на литературно-музикална про
грама, с участието на предста
вителния хор „Родни звуци“.

Отлично уредената изложба 
на творби от Вазов и за Вазов 
в читалище „Добри Войников“ 
Коларовград бе посещавана с го
лям интерес от гражданствато.

ДВЕ НОВИ КНИГИ
Опитът за залесяването на сте

пите в Задволжието, от Ф. Н. Ха- 
ритонович, 84 стр., 85 лв.

В тази книга е дадена на 
достъпен език борбата на съ
ветските колхози със сушата 
и достиженията на Мичурин- 
ската селско-стопанска наука 
в стремежа й към по-високи и 
сигурни земеделски добиви.

Заплащането на труда в челни
те колхози в Ростовска област, от 
Е. Елизарова, П. Мамаев и Л. 
Соболевски, 56 стр. 60 лв.

Книжката хвърля светлина 
върху опита на челните колхо
зи от Ростовска област, които 
при начисляване трудодните на 
колхозниците са вземали за ба
за получения от тях добив и 
съобразно добива са заплаща
ли труда на колхозниците.

Снощи Окръжния съвет на 
профсъюзите и Околийския ко
митет за защита на мира—Ко
ларовград свикаха многохиляден 
протестен митинг по повод на
глата намеса на американските 
империалисти във вътрешните 
работи на Корея.

Още от седем часа трудещи
те се от предприятия, учрежде
ния и квартали с знамена и 
плакати започнаха да прииждат 
към площад 9-ти септември. 
Между носещите плакати се че
тат лозунгите: „Долу ръцете на 
американските империалисти от 
Корея," „Корея е на корейци
те“, „Да живее лагера на ми
ра, начело с великия Съветски 
съюз и др. Сталин.“

За американската намеса във 
вътрешните работи на Корея 
говори председателя на ОСПС 
др. Петър Спасов. В доклада 
си той подчерта, че намесата 
на американците не е случайна, 
а бе подготвена от година вре
ме. Въпреки нееднократните 
предложения от страна на се- 
верокорейското правителство

за обединение на двете страни! 
в една демократична републи-1 
ка това бе отхвърлено от ли-| 
синманците и преди няколко де.| 
на те предприеха замислената! 
агресия.

Но силите на северна Коре! 
са достатъчни за да Ј 
справят с американските и ли] 
синмански врагове на корейски] 
народ. Днес цялото прогресие] 
но човечество се надига н] 
протест срещу американскат] 
агресия и се присъединява къЛ 
освободителното дело на ко] 
рейския народ. Наред с всички] 
народи и нашия народ се при] 
съединява към всеобщата проте-1 
стна борба.

След доклада бяха гласуван] 
протестни телеграми до главни] 
секретар на ООН ТРИГВЕЛИ] 
до секретаря на изпълнителни] 
комитет на СФПС Луи Саян, • 
които трудещите се от Кола] 
ровград най-енергично протес 
тират и настояват за незабав- 
ното изтегляне на американци
те от Корея.
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САНИТАРНА ВЕЧЕР
На 22 т. м. в лятната градина 

на ДНВ ще се състои голяма 
санитарна вечер.

Вход свободен.

„Подметката дето разправят е^бош лаф, ти мене слушай!“.
„Било е време, от немай къде и съм те слушал и подметка съм 

бил. А сега ти нас ще слушаш, инък ще те подметнем някой ден 
кулашките ти магарии, та в зор ще се видиш.

Унилото настроение на 
американските войници в Корея
ШАНХАЙ 12 юли (ТАСС) 

Съобщения от Токио гласят, че 
изпращането на американски 
войски от Япония в Корея про
дължава. Твърде забележител
но е унилото изражение и 
ядът на войниците, които се 
изпращат в Корея. Войниците, 
които заминават за Корея, сре
щайки други военнослужащи 
от тилови части, които остават 
в Япония, ги ругаят с 
най-невъздържан език, канейки

ги „да се поразходят и те д] 
топлото място“.

Съобщава се, че американ 
ците третират по най брутале! 
начин войници от северокоре] 
ските войски, попаднали 
плен. Дописникът на агент] 
„Юнайтед прес“ Милър заяв.1 
ва, че ранените военнопленн] 
ци остават да лежат с часов 
на горещината без каквато 
да е медицинска помощ ил 
дори вода.

Тригодишнината от бъдгаро*чехската
културна

На 12 т. м. в стадиона ДНВ 
— Коларовград ОК на Отече
ствения фронт организира тър
жествено чествуване тригоди
шнината от българо-чехската 
културна спогодба.

Доклад за тригодишнината 
от скючването на българо-чех
ската конвенция за културно 
сътрудничество и заветите на 
др. Георги Димитров, изнесе

Публично събрание
На 17 т. м. вечерта ГК на БКП 

— Коларовград свиква голямо 
публично събрание в салона на 
кино „Г. Димитров“ по случай 
годишнината от рождението на 
другаря Васил Коларов.

спогодба
др. Пейчо Миленов. В докяар 
си той подчерта, че културнот 
сътрудничество между бълга; 
ския и чехословашки народи 
съществувало и се е развивах 
и до подписването на таз 
спогодба.

След доклада бяха проже-і 
тирани двата чехословащк 
филма: „Песента на машините 
и „Долината на радостта.

за Васил Коларов
Доклад на тема: „Васил Кс 

ларов-борец за мир демократ 
и социализъм“ ще изнесе Р 
Ганчо Стоянов, преде, на ГШ

Трудещи се от Коларовгрг] 
посетете масово събранието.

Спомени за другаря Васил Коларов
НИКОЛА

Познавам другаря Коларов от 
1888 г. като ученик от IV отде
ление на първоначалното учи
лище в гр. Шумен, където сме 
раждани и двамата. С него 
сме, речи го, и от една махала 
—той от Чамурлу сокак, а аз 
от Пълнокладенчевата махала. 
Често, като деца, сме се били 
една махала с другата, както
беше обичая между децата по 
онова време. В училище той 
беше в IV отделение (учител му 
беше старият даскал Енчо, пред 
чиито сприхав характер всички 
ученици трепереха), а аз в III 
отделение. По това време др. 
Коларов, като в по-горно отде
ление, ми правеше впечатление 
със своята буйност и активно 
участие в детските игри. На 
следната година нашето семей
ство се премести в Разград и 
аз изгубих връзката си с Шумен.

Макар по-късно да бяхме в 
една партия с др. Коларов и да 
следях отблизо неговата дей
ност като секретар, ако се не 
лъжа, на Шуменската партийна 
организация, около разцепле
нието на „тесни“ и „широки“, 
в близък допир с него не съм

ПЕНЕВ
бил до 1908 г., когато се обяви
стачка на 
източните

железничарите по 
железници. В тая

стачка др. Коларов, вече като
нашето движение вводач на

Пловдив, пратен там по реше
нието на Партията се намеси 
активно в защита на интересите 
на стачкуващите железничари 
по СО. Неговата намеса се по
чувствува особено след като 
тогавашния Български желез
ничарски съюз реши, като ор
ганизация на българските же
лезничари, да стане стачкоза- 
местник по линиите на СО. Съ
юзът искаше да провали стач
ката по тая компанска линия 
на нашата територия, оправда
вайки своето стачкозаместни- 
чество с осъществяването на 
някакъв си „социалистически 
принцип“. Тогавашният ръково
дител на Българския железни
чарски съюз Илия Янулов бе 
рязко изобличен от др. Кола
ров, заради стачкозаместничес- 
ката роля на БЖ съюз.

Участвувах като делегат в 
няколко партийни синдикални 
конгреси, станали в гр. Пловдив, 
и ми правеше особено впеча

тление ораторския талант на др. 
Коларов. Още тогава се сложи 
у мен убеждението, че след 
Кирков, най-добрият оратор в 
нашата партия е др. Коларов. 
Но кой допущаше тогава че, др. 
Кирков ще свърши скоро своя 
жизнен път, и че именно др. 
Коларов ще го замести като 
секретар на Партията. Вече като 
член на ЦК на Общия работни
чески синдикален съвет и по- 
късно като член на ЦК на 
БКП (т. с.) бях в по-близък до
пир с др. Коларов. За неговите 
заслуги като секретар на Пар
тията няма да говоря, те са из
вестни. Като заведующ връзките 
на Партията с др. Коларов чес
то съм имал работа, особено 
около връзките на ЦК с нашите 
партийни организации, по пря
ката връзка с тях посредством 
железниците, където по влако
вите машини се пренасяха много 
работи на Партията, когато тя 
имаше основание да се съмня
ва в сигурността на пощенската 
ни служба. Имах съвещания с 
др. Коларов около връзките на 
Партията със СССР, около въо
ръжаването на Партията през 
периода 1920—-1923 год., около 
доставката на оръжие, около 
организацията на лодките, ко
ито ни служеха за връзка по 
Черно-море със СССР и пр. Др.

Коларов много живо се инте
ресуваше за тия връзки на 
Партията и всякога, когато е 
имало възможност сам е вземал 
участие в тях.

Обаче, когато се реши да из
ползува лично тези връзки, той 
заедно с другаря Георги Дими
тров, си изпати доста. Всички 
връзки със СССР чрез лодките 
по Черно море вървяха благо
получно, но когато през 1920 г. 
другарите Васил Коларов и 
Георги Димитров с голям риск 
за себе си се качиха на тия 
лодки, за да стигнат в Москва 
на II конгрес на Коминтерна, 
тяхното пътуване се свърши с 
неуспех. По пътя, през време на 
една буря, изтича водата за 
пиене в лодката и лодкарите 
руси—липовани от тяхното се
лище край Варна, решават да 
се доближат до устието на Ду
нава, за да се снабдят с прясна 
вода. Така те попаднаха в ръ
цете на румънската гранична 
охрана и вместо в Москва, на 
конгреса на Коминтерна, се на
мериха в затвора на румънската 
реакция в Кюстенджа, от къ
дето можеха да се отскубнат 
едва след един месец се завърнат 
във Варна. Помня, че румън
ските власти се заканиха страш
но на косата на другаря Ге-< 

орги Димитров и не го пуснаха 
докато не го остригаха.

Другарят Коларов пътува за
едно с цялата наша делегация 
на конгреса на Коминтерна и 
Профинтерна през 1922 г. от 
Берлин до Петроград (по-късно 
Ленинград). От Щетин до Пе
троград пътувахме близо три 
денонощия с един малък немски 
параход при твърде бурно вре
ме. Почти всички изпопадахме 
от морската болест, само др. 
Коларов се държа добре и през 
цялото време се интересуваше 
за всекиго от нас, как прекарва.

На тоя конгрес на Коминтерна 
през 1922 г. др. Коларов бе из
бран за генерален секретар на 
същия. Някои от членовете на 
нашия ЦК бяха до известна сте
пен недоволни от тоя избор, 
тъй като др. Коларов се от
късваше донякъде от работата 
на Партията ни, която се ли
шаваше в най-важния момент 
за нашата страна от своя секре
тар. Партията каточе ли пред- 
чувствуваше, че настъпват ре
шителни моменти, и че тъкмо 
по това време др. Коларов ще 
е най-нужен. Обаче, пред ре
шението на Коминтерна Парти
ята ни трябваше да отстъпи. 
От друга страна, тя, разбира 
се, беше горда, че тъкмо ней
ният секретар беше избран за 

генерален секретар на Комин
терна.

След деветоюнския преврат 
през 1923 г., др. Коларов, като 
секретар на Коминтерна, се за
върна в България, за да по
могне да се изправи грешката 
на ЦК по преврата. Пристигнал 
благополучно в България с 
лодка през Черно море, др. Ко
ларов трябваше тайно да се 
прехвърли от Варна в София. 
Аз бях натоварен да организи
рам пътуването му. Вместо да 
пътува предрешен и декизиран, 
аз реших, след като се посъ
ветвах с началник—влака, наш 
другар, да пътува в спалния ва
гон, тъй като началника ми га
рантира надежността на кондук
тора на спалния вагон. Обаче, 
кондукторът издаде др. Кола
ров, и той посред нощ в Гор- 
на-Оряховица бе смъкнат от 
влака и откаран под силна 
стража в града. По една слу
чайност тогава др. Коларов не 
беше лишен от живот след мно
жество закани от разни „неот- 
говорни“ и други високостоящи 
личности около тогавашната 
фашистка власт на кръволока 
Цанков. Отпосле враговете 
твърде много съжеляваха, че не

I бяха го ликвидирали...

Спомням си последното Я 
седание на ЦК на Партията -| 
помещението на д-во „Лабор! 
на ул. „Бачо Киро“, когатс| 
беше дадена между ДРУГН 
и задачата за действие на W] 
фийския акционен комитет J 
Септемврийското въстание. ■•I 
това заседание участвув^І 
другарите Димитров и ^1 
ров, които трябваше на сл®| 
пия ден да заминат за Ми.^| 
ловградско и Берковско и АI 
вдигнат там въстанието. 1е ' I 
ха много бодри. I

Срещнах пак другаря и I 
ров през 1926 г. във В I 
където той живееше не■ 
но, а по късно го вижДах I 
то в Москва.

Другарят Коларов се отНМ 
ше отзивчиво към всички, I 
ито имаха нужда от съ^е^ I 
вието му и бяха в допир с I 
го, интересуваше се от тях I 
участ и от личния им Ж I 
Помня големият интерес, ,к° I 
той прояви към мене, ког I 
началото на 1923 г. бях поп I 
нал в лапите на белия терор I 
Югославия. Другарят КоЛ0Р] 
бе надарен с голяма паме* J 
помнеше всяко събитие в 
малката му подробност.


